
2023.02.15. DE. 9:02                   J:\work\Törzskari Iroda\Bérczi Antal\Ellenorzott kiteheto\Bizottsági jegyzőkönyvek\20230118_nep.doc           

Somlai Judit                     1. oldal, összesen: 5 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének 
Népjóléti Bizottsága 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

amely készült Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága 2023. 

január 18-án, a kaposvári Polgármesteri Hivatal Kossuth tér 1. szám alatti Díszterem 

karzatán megtartott nyílt üléséről. 

                                                                   

Jelen voltak: a csatolt jelenléti ív szerint.  
 

A jelenléti ív a jegyzőkönyv 1. számú melléklete. 
 

Torma János tanácsnok köszöntötte a megjelenteket, majd megállapította, hogy az ülésen 7 fő 

bizottsági tag jelen van, így az határozatképes.  

Ezután szavaztak a napirendről. 

 

1/2023. (I.18.)  Népjóléti Bizottsági határozat 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága a meghívóban szereplő 

kiküldött napirendet elfogadta. 

 

A meghívó a jegyzőkönyv 2. számú melléklete. 

 

Szavazati arány:  7 igen 

      0 tartózkodás 

     0 nem 

 

Napirend: 

 

Közgyűlési anyagok: 

 

1. Előterjesztés Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. évi költségvetési 

rendelete megalkotásáról és a közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény 

végrehajtásáról szóló 26/2012. (IV. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Előterjesztő:        Szita Károly polgármester 

     dr. Csillag Gábor jegyző 

Közreműködik:       Balogh Beáta igazgató 

     dr. Gróf Regina irodavezető 

 

Átruházott hatáskört érintő előterjesztések:  

 

2. Előterjesztés a Népjóléti Bizottság 2023. évi munkatervéről 
Előterjesztő:       Torma János tanácsnok 
Közreműködik:      Somlai Judit titkár 
 

3. Előterjesztés a gyógyszertámogatás és gyógyászati segédeszközök támogatása iránt 

benyújtott kérelmekről                                                                                                   zárt   

Előterjesztő:      dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik:      Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző  
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4. Előterjesztések önkormányzati bérlakásban élők bérleti jogviszonyának  

         hosszabbításáról                                                                                             zárt 

 Előterjesztő:        dr. Csillag Gábor jegyző 

 Közreműködik:       Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző  

 

5. Előterjesztés Fecskeházban megüresedett bérlakás bérleti jogának elnyerésére 

benyújtott pályázatok elbírálásáról                                                                  zárt 

 Előterjesztő:       dr. Csillag Gábor jegyző 
  Közreműködik:      Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 
 

Napirendi pontok tárgyalása: 

 

1. Előterjesztés Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. évi költségvetési 

rendelete megalkotásáról és a közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény végrehajtásáról 

szóló 26/2012. (IV. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Az előterjesztést a Közgyűlésről szóló jegyzőkönyv tartalmazza 

 

Időközben megérkezett Kárpáti Tímea képviselő tagja a bizottságnak, így a létszám 8 főre 

módosult. 

 

Nagy Attila képviselő az előterjesztéssel kapcsolatban megemlítette, hogy nem találkozott a 

Kaposfüredi körforgalmat érintő kerékpárút fejlesztésével a költségvetésben. Korábban erre 

volt pénz elkülönítve. Eddig mindig elmaradt a fejlesztés megvalósítása, lesz rá idén keret?  

Ezután Pintér Attila képviselő tette fel a kérdéseit. A vízközmű vagyon átadásáról mit lehet 

tudni? Az előterjesztésben azt olvasta, hogy óvodákban illetve a Polgármesteri Hivatalnál is 

csökkentek az álláshelyek. Ebből mennyi a tényleges megszűnés? Az Időszaki fűtési 

támogatással kapcsolatban tudja, hogy nagy az érdeklődés iránta. Lehet valamilyen 

konkrétumot tudni erről? A forrás elég lesz? A letelepedési támogatás kerete 20 millió forint. 

2022-ben milyen mértékben vették igénybe? Elég lesz a keret? Az Irányi Dániel utcai 

bölcsődével kapcsolatban megvan már a támogatási szerződés? A Városfejlesztési Stratégia 

80 millió forintját most kell kifizetni? 

Ráczné Varga Mária, a Hivatal Gazdasági Igazgatóságának irodavezetője ezután megkezdte 

az őt érintő kérdések megválaszolását. Elmondta, hogy a kaposfüredi kerékpárút teljes 

összege a 2022-es költségvetésben már benne volt, ezért nem kell szerepelnie az ideiben.  

Nagy Attila elmondta, hogy ő nagyobb összegre emlékszik, erre Ráczné Varga Mária 

megígérte, hogy a Közgyűlésre utánanéz. 

Torma János hozzátette, hogy áprilisban lehet majd látni a konkrét számokat a 

költségvetésben. 

A kérdések megválaszolását folytatva dr. Bérczi Antal testületi referens elmondta, hogy jövő 

héten lesz egy összevont rendkívüli ülés az érintett bizottságoknak. Lesz egy előterjesztés, 

amely a vízközmű vagyon átadásáról szól, azon az ülésen lehet majd megtárgyalni a 

részleteket. 

Ráczné Varga Mária vette át a szót és elmondta, hogy az óvodai dolgozók létszáma azért 

csökkent, mivel összevontak csoportokat. Kollégák nyugdíjba is mentek. A Hivatalban is 

összevonások történtek, ez okozta a létszámcsökkenést. 

Sovány Tamás Tiborné Varga Anita, a Szociális Iroda irodavezetője ezután az Időszaki fűtési 

támogatással kapcsolatos kérdésekre reagálva elmondta, hogy közel 600 főnek került eddig 

megállapításra a támogatás. Jelenleg 22 millió forint került elköltésre. Erre a fűtési szezonra 

30 millió forint a keret, véleménye szerint ez elég lesz. A következő fűtési szezonra nagyobb 

összeg kerül elkülönítésre, mivel nem lehet előre tudni, hogyan változnak az energiaárak, 

amelyek jelenleg csak április végéig vannak meghatározva. Áttérve a letelepedési 

támogatással kapcsolatos kérdésekre elmondta, hogy 2021-ben és 2022-ben új igény nem 
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érkezett, hisz a jelenlegi gazdasági helyzet nem kedvez az új ingatlanok építésének. A 20 

milliós keret azért kell, hátha idén lesz új kérelem. 

Ráczné Varga Mária ezután elmondta, hogy az Irányi Bölcsődével kapcsolatos folyamatok 

még zajlanak. Megígérte, hogy a Városfejlesztési Stratégiával kapcsolatos kérdésnek is 

utánanéz a Közgyűlésre.  

Perlaki József képviselő ezután megkérdezte, hogy van-e valamiféle statisztika arról, hogy 

hány új ügyfél jelent meg a Szociális Irodán az Időszaki fűtési támogatással kapcsolatban? Ő 

képviselőként többekkel beszélt, akik korábban nem is tudták, hogy létezik olyan lehetőség, 

hogy segítséget kérhetnek a Szociális Irodán. 

Sovány Tamás Tiborné Varga Anita elmondta, hogy jelentős mennyiségről van szó, de 

konkrét számokat nem tud mondani. Véleménye szerint főleg az egyedül élők jelentek meg a 

rendszerben és sok a nyugdíjas is. 

Perlaki József megkérdezte, hogy az ügyfelek esetleg érdeklődnek arról is, hogyan 

csökkenthetnék rezsiköltségüket? 

Sovány Tamás Tiborné Varga Anita azt válaszolta, hogy erről nem, de például a 

lakásfenntartási támogatásra is fel szokták hívni a kollégái az ügyfelek figyelmét. A 

jövedelemhatár emelésével az elmúlt hónapokban nőtt a lakásfenntartási támogatást igénybe 

vevők száma is - a pontos adatok majd a beszámolóból derülnek ki. 

Pintér Attila ezután megemlítette, hogy a Cabero és a Fűtőmű körüli területek értékesítéséről 

származó összeg csak a szummában szerepel a költségvetésben.  

Ráczné Varga Mária elmondta, hogy erről is már tavaly döntés született, azért van így. Még 

folyamatban van az ügy.  

 

Ezek után több kérdés nem lévén, dr. Nadrai Norbert József képviselő módosító 

indítványokkal élt. 

Első határozati javaslata a vízközmű vagyon átadásával kapcsolatos. Elmondta, hogy jövő 

héten lesz erről az összevont rendkívüli bizottsági ülés, de véleménye szerint helyi 

népszavazást is kellene kezdeményeznie a kérdésben a bizottságnak. A népszavazás 

kérdésének a következőnek kellene lennie: "egyetért-e Ön azzal, hogy az önkormányzat ne 

adja át az államnak a vízközmű vagyont?" 

Második - rendeletmódosítási - javaslatában azt szeretné, ha az Önkormányzat 2023-as 

költségvetéséről szóló rendelet 23.§-29.§ (2) bekezdéséig tartó szakaszt töröljék. Javasolja, 

hogy a fizetésemelés 2023. január 01. napjától történjen 15%-os mértékben, ne két részletben.  

Harmadik javaslata arról szól, hogy az illetménykiegészítés mértékét állítsák vissza a régi 

értékre (felsőfokú végzettségűeknek 40%, középfokúaknak 20%), szemben a jelenlegi 30% és 

15%-kal.  

Negyedik határozati javaslata a bevételek növelését célozza: szűnjön meg a képviselők 

ingyenes parkolási lehetősége.  

Ötödik, utolsó határozati javaslatában azt szeretné, hogy az állam által Kaposvárnak 

megállapított közel 840 millió forintos rezsivel kapcsolatos támogatásból minden kaposvári 

háztartás kapjon 10.000,-Ft-ot, hiszen rajtuk is spórol a város, például a közvilágítás 

csökkentésével, intézmények bezárásával. 

 

Mivel további hozzászólás, javaslat nem volt, a Népjóléti Bizottság szavazott dr. Nadrai 

Norbert József módosító indítványairól. 

Dr. Nadrai Norbert József képviselői módosító indítványában szereplő vízközmű vagyon 

átadásával kapcsolatos népszavazásról szóló határozati javaslatát a Népjóléti Bizottság 2 

„Igen”, 0 „Tartózkodás” és 6 „Nem” szavazattal nem támogatta. 

Dr. Nadrai Norbert József képviselői módosító indítványában szereplő az Önkormányzat 

2023-as évi költségvetési rendeletének 23§-29§(2) szakaszának törlésről szóló 

rendeletmódosítási javaslatát a Népjóléti Bizottság 2 „Igen”, 1 „Tartózkodás” és 5 „Nem” 

szavazattal nem támogatta. 
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Dr. Nadrai Norbert József képviselői módosító indítványában szereplő, az 

illetménykiegészítés mértékét növelő rendeletmódosítási javaslatát a Népjóléti Bizottság 2 

„Igen”, 0 „Tartózkodás” és 6 „Nem” szavazattal nem támogatta. 

Dr. Nadrai Norbert József képviselői módosító indítványában szereplő, a képviselők ingyenes 

parkolásának eltörléséről szóló határozati javaslatát a Népjóléti Bizottság 1 „Igen”, 0 

„Tartózkodás” és 6 „Nem” szavazattal nem támogatta. 1 fő a kérdésről nem szavazott. 

Dr. Nadrai Norbert József képviselői módosító indítványában szereplő, a Kormány által 

nyújtott támogatásból történő, háztartásonként 10.000,-Ft kifizetéséről szóló határozati 

javaslatát   a Népjóléti Bizottság 2 „Igen”, 0 „Tartózkodás” és 6 „Nem” szavazattal nem 

támogatta. 

 

Ezután a Népjóléti Bizottság szavazott az előterjesztésben szereplő határozati javaslatokról, 

valamint a két rendelettervezetről. 

 

2/2023. (I.18.)  Népjóléti Bizottsági határozat 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága a Kaposvár Megyei Jogú 

Város Önkormányzata 2023. évi költségvetési rendelete megalkotásáról és a 

közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény végrehajtásáról szóló 26/2012. (IV. 27.) 

önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztést megtárgyalta, a határozati 

javaslatokkal egyetértett, azt elfogadásra javasolja a Közgyűlésnek. 

 

Szavazati arány:  6 igen 

      1 tartózkodás 

     1 nem 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága a Kaposvár Megyei Jogú 

Város Önkormányzata 2023. évi költségvetési rendelete megalkotásáról és a 

közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény végrehajtásáról szóló 26/2012. (IV. 27.) 

önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztést megtárgyalta, a költségvetésről 

szóló rendelettervezettel egyetértett, azt elfogadásra javasolja a Közgyűlésnek.             

 

Szavazati arány:  6 igen 

      0 tartózkodás 

     2 nem 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága a Kaposvár Megyei Jogú 

Város Önkormányzata 2023. évi költségvetési rendelete megalkotásáról és a 

közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény végrehajtásáról szóló 26/2012. (IV. 27.) 

önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztést megtárgyalta, az 

illetményalapról szóló rendelettervezettel egyetértett, azt elfogadásra javasolja a 

Közgyűlésnek.             

 

Szavazati arány:  7 igen 

      0 tartózkodás 

     1 nem 

 

2. Előterjesztés a Népjóléti Bizottság 2023. évi munkatervéről 

 

Az előterjesztés a jegyzőkönyv 3. számú melléklete. 

 

Dr. Nadrai Norbert József az előterjesztéssel kapcsolatban javasolta, hogy a tavalyi évben a 

Közgyűlés által megszüntetett otthoni szakápolás átadásáról készüljön egy beszámoló a 
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szeptemberi bizottsági ülésre. Ebben konkrét adatokkal leírva, hogy mi történt, hogyan 

valósult meg az átadás. Másik javaslatában az Időszaki fűtési támogatásról készüljön egy 

beszámoló szintén a szeptemberi ülésre. Csak a bizottságra, elég egy oldal is, a főbb 

statisztikai adatokkal (mennyi kérelem volt, mekkora összeg került megállapításra, stb). 

Torma János elmondta, hogy az első ötlet szerinte nem egyszerű, mivel ebből a folyamatból 

az önkormányzat már kiszállt.  

Dr. Nadrai Norbert József véleménye szerint mivel ehhez kapcsolódóan 3 millió forint 

szerepel a költségvetésben, erről a két cég úgyis elszámol. Adatokat is lehet tőlük kérni. 

Torma János javasolta, hogy félévkor döntsön erről a bizottság, a munkaterv módosításakor, 

addigra több mindent lehet tudni. 

Dr. Bérczi Antal közbevetette, hogy félévkor csak a Közgyűlés munkatervét lehet módosítani, 

így ez nem opció. Az előterjesztést viszont anélkül is be lehet vinni a szeptemberi bizottsági 

ülésre, hogy szerepelne a munkatervben. A Népjóléti Bizottság felé azonban beszámolási 

kötelezettség nincs, maximum tájékoztatást kérhet a Bizottság az ügyben az érintettektől. 

Torma János ezután javasolta, hogy ebben az esetben ne vegyék be a munkatervbe, ő inkább 

egy olyan ülésen kívüli megbeszélésre tud gondolni az ügyben, amely a koronavírussal 

kapcsolatban már volt egyszer. A Bizottság tagjai egyetértettek vele. 

Az Időszaki Fűtési Támogatással kapcsolatban Sovány Tamás Tiborné Varga Anita elmondta, 

hogy a fűtési időszak lezárulta után bármiféle statisztikai adatot tud szolgáltatni külön kérés 

nélkül is.  

 

A Népjóléti Bizottság ezzel az előterjesztést megtárgyalta, és a határozatban foglaltak szerint 

döntött. 

 

3/2023. (I.18.)  Népjóléti Bizottsági határozat 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága a 2023. évi munkatervét 

elfogadja. 

 

Felelős:    Torma János tanácsnok 

Közreműködő:  Somlai Judit bizottsági titkár 

Határidő:   közlés (azonnal) 

 

Szavazati arány:  8 igen 

      0 tartózkodás 

     0 nem 

      

 

K. m. f. 

 

 

                Torma János                                                                                  Kárpáti Tímea 

  Tanácsnok                                                                                            Tag 

 

 


